
Protokół nr 9/20 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej i Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji w dniu 25 czerwca 2020 r. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 11:10. 

Komisje obradowały w sali konferencyjnej w budynku Urzędu Gminy.  

Na posiedzeniu obecnych było 4 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  

(lista obecności Zał. Nr 1), 3 członków Komisji Oświaty Kultury i Spraw Społecznych, 

nieobecna Jolanta Konopka (lista obecności Zał. Nr 1), 2 członków Komisji Rewizyjnej, 

nieobecni Dariusz Tyborowski i Michał Kołakowski (lista obecności Zał. Nr 1), 2 członków 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, nieobecny Eugeniusz Krajewski (lista obecności Zał. Nr 

1), Wójt Gminy – Pan Sylwester Jaworowski, Skarbnik Gminy – Pani Gabriela 

Mioduszewska, Sekretarz Gminy – Pani Danuta Niewińska. 

Ad. 1)  Otwarcia dziewiątego wspólnego posiedzenia Komisji  dokonał Wiceprzewodniczący 

Komisji Oświaty Pan Janusz Milewski, który przedstawił porządek posiedzenia komisji: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z ósmego posiedzenia Komisji w dniu 4 marca 2020 r. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2020-2029, 

    b/ zmian w budżecie gminy, 

    c/  określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kołaki Kościelne na rok szkolny   

         2020/2021, 

5.  Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Kołaki Kościelne i wyrażenie opinii oraz 

przygotowanie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Kołaki 

Kościelne. 

6. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Kołaki Kościelne za 2019 oraz  

sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Kołaki Kościelne za 2019 rok, 

zapoznanie się z wnioskami i opiniami Komisji Rewizyjnej i Regionalnej Izby 

Obrachunkowej oraz wyrażenie opinii. 

7.  Sprawozdanie za rok 2019 z wykonania uchwały Nr XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki 

Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania, 

zamiany i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 

oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony. 

8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2019 rok. 

9. Sprawozdanie z realizacji lokalnego programu pomocy społecznej „Program Aktywności 

Lokalnej dla Gminy Kołaki Kościelne” za 2019 rok. 

10. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach Kościelnych za 

2019 rok. 

11. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Kołaki Kościelne. 

12. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych   

      w Kołakach Kościelnych za 2019 rok. 

13.  Analiza sytuacji pożarowej i innych zagrożeń na terenie Gminy Kołaki Kościelne w 2019 

roku. 

14. Rozpatrzenie wniosku złożonego do Rady Gminy Kołaki Kościelne.  

15.  Sprawy różne. 

16.  Zamknięcie obrad (Zał. Nr 2). 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty zapytał o uwagi do porządku posiedzenia. 



Pan Wójt zwrócił się z prośba o włączenie do porządku posiedzenia i wprowadzenie projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Gminy Kołaki Kościelne w sprawie propozycji 

uczczenia 100 rocznicy Bitwy Warszawskiej 1920 poprzez nadanie drodze ekspresowej S8 

nazwy „Aleja Bohaterów Bitwy Warszawskiej 1920” na terenie Gminy Kołaki Kościelne. 

Innych uwag nie było, więc Wiceprzewodniczący KO Janusz Milewski stwierdził, że projekt 

tej uchwały będzie rozpatrzony w punkcie 4 lit. i. a wyłączenie punktu 14, gdyż jest to ta 

sama sprawa i poprosił o przyjęcie  porządku posiedzenia z zaproponowana zmianą poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty stwierdził, że porządek posiedzenia po zmianach 

został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 2). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty stwierdził, że porządek posiedzenia po zmianach 

został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 2). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty stwierdził, że porządek posiedzenia po zmianach 

został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 2). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty stwierdził, że porządek posiedzenia po zmianach 

został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 2). 

Ad. 3) 
Protokoły z ósmego posiedzenia Komisji Finansów, Komisji Oświaty i Komisji Skarg i 

Wniosków oraz z dziesiątego posiedzenia Komisji Rewizyjnej zostały przyjęte jednogłośnie. 

Ad. 4a) 

Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na 

lata 2020-2029 omówiła Skarbnik Gminy Pani Gabriela Mioduszewska. 

Członkowie poszczególnych komisji nie wnieśli uwag, więc Wiceprzewodniczący KO Janusz 

Milewski poprosił o wyrażenie opinii o przedstawionej uchwale poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty stwierdził, że projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2020-2029 został przyjęty  

jednogłośnie  (Zał. Nr 3). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2020-2029 został przyjęty  

jednogłośnie  (Zał. Nr 3). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej stwierdził, że projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2020-2029 został przyjęty  

jednogłośnie  (Zał. Nr 3). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Skarg stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2020-2029 został przyjęty  

jednogłośnie  (Zał. Nr 3). 

Ad. 4b) 

W tym punkcie Skarbnik Gminy omówiła proponowane zmiany w budżecie gminy. Zwróciła 

uwagę na zał. Nr 4, gdzie są dotacje m. in. do szkoły w Szczodruchach ponad 600 tys. w tym 

roku. To jest dotacja razem z oddziałem przedszkolnym, który będzie jeszcze raz przeliczany 

na koniec września do planu na 2022 rok. Obowiązkiem gminy jest nie tylko przekazanie 

samych subwencji, ale też wyliczany jest wskaźnik. W tym roku wskaźnik jest na poziomie 

1,253, czyli prawie 25%. Mamy tam 1 dziecko z autyzmem, na które sama subwencja jest 66 

tys. i pomnożyć przez 25%, to jest ok. 100 tys. 

Wójt Gminy – wyliczyłem, że z budżetu dokładamy ok. 190 tys. poza subwencją. 

Skarbnik – bo nie możemy przekazać samej subwencji, bo zgodnie z ustawą o finansowaniu 

oświaty, ale musimy to pomnożyć przez ten wskaźnik. W tamtym roku był 18%. Bierze się to 

z tego, że nie ma już gimnazjum, czyli jest więcej klas, większe wydatki i automatycznie to 

się zwiększa. 

Wójt Gminy – niektóre dzieci uczą się tam długo i skończą osiemnaście lat w tym roku. 

Nikogo nie oskarżam, że jest to celowe, ale jak ma osiemnaście lat i uczęszcza do tej szkoły, 

to od tego są inne instytucje, które powinny zadbać o taką osobę i na pewno lepiej zadbają jak 

szkoła w Szczodruchach. Ale to jest tylko moje prywatne zdanie. 

Członek Komisji Rewizyjnej Wasiulewski Krzysztof – jeśli chodzi o szkołę, to jest 

obowiązek nauki właśnie i do osiemnastego roku życia trzeba dać możliwości temu uczniowi. 

I nikt nie zabroni jemu chodzić. 

Wójt Gminy – te dzieci żeby trafiły do szkoły do Kołak, oczywiście nie wszystkie, to koszty 

nam by się nie zwiększyły a ta subwencja by zostawała u nas i dodatkowo nie musielibyśmy 

dokładać z budżetu gminy do funkcjonowania tej szkoły. Jest to interes prywatny i tak to 

funkcjonuje. 

Skarbnik Gminy – po przeliczeniu przez ten wskaźnik, to na dziecko w klasie 1-3 jest 1304,61 

zł., a na dziecko w klasie 4-8 jest 1257,26 zł. Na dziecko w oddziale przedszkolnym jest 

miesięcznie 909,54 zł. 

Wójt Gminy – z roku na rok jest tam coraz większa kwota. To wszystko zależy od rodziców, 

dopóki rodzice będą chcieli, żeby ich dzieci uczyły się tam, to będziemy za to płacić. 

Skarbnik Gminy – zobowiązuje nas do tego ustawa i nie mamy innego wyjścia. 

Wójt  Gminy – i to do nas należy przekonać rodziców, namawiać ich, bo mamy naprawdę 

dobrą szkołę, jest dojazd, są to te same koszta. Niektórzy z Sań wożą dzieci do Szczodruch. 



Członek KOKiSS Janusz Milewski – a z samych Szczodruch dużo dzieci jest? 

Wójt Gminy – mało. Wiecie Państwo, gdzie jakie dzieci się uczą, porozmawiajcie w swoich 

okręgach. Nie ma co kogo zmuszać, ale w jakiej sytuacji Ci Państwo stawiają całą gminę. Bo 

w szkole w Kołakach nie będą miał te dzieci gorzej. 

Skarbnik Gminy – nie są tu klasy przeładowane, a tam w jeden klasie jest jedno dziecko. 

Wójt Gminy – jak teraz ta sytuacja z pandemią, dzwonili rodzice, ale nam brakuje jeszcze w 

szkole w Kołakach, to do Szczodruch nie dam. Te dzieci miałby lepsze warunki, niż w 

Szczodruchach. Nie mówię, że tam jest złe nauczanie. Ale wszystko zależy od rodziców. 

Żebyśmy tylko dokładali subwencję, to nic nie tracimy, ale musimy jeszcze dokładać z 

własnych środków. 

Skarbnik Gminy – ten wskaźnik będzie rósł, bo sukcesywnie rosną wynagrodzenia dla 

nauczycieli, co jest rzeczą oczywistą, więc koszty będą rosły i wskaźnik będzie rósł, bo dzieci 

jest coraz mniej. Czy w klasie jest 10, czy 20 dzieci to koszt stały jest taki sam. 

Wójt Gminy – rok rocznie 200 tys. zł. to byśmy zrobili inne ważne zadania dla szkoły, żeby ta 

szkoła się rozwijała, niestety musimy te pieniądze oddawać. 

Członek KR Wasiulewski Krzysztof – wskaźnik dzieci w klasie 26 jest bardzo opłacalny. 

Wójt Gminy – musicie Państwo mieć tą świadomość. Jeśli ktoś popiera moją opinię i Pani 

Skarbnik, to prosimy o pomoc, o rozmowę z sąsiadami, znajomymi, którzy tam oddają te 

dzieci. Zrobimy wszystko, żeby te dzieci czuły się jak u siebie. Będzie dowóz, szkoła jest 

naprawdę dobrze wyposażona, cały czas staramy się doposażać szkołę. Kupiliśmy 16 

laptopów i 14 stacjonarnych komputerów, gdzie po skończonej epidemii i zagrożeniu zrobimy 

wspaniałą pracownię komputerową. Są to nowoczesne sprzęty.  

Członek KR Leszek Gosk – powie nam Pan jaka procedura, jakby zamykać ta szkołę. 

Wójt Gminy – szkoła jest zamknięta. Tam działa stowarzyszenie. 

Członek KR Leszek Gosk – to inaczej jak to zamknąć. 

Skarbnik Gminy – jak dzieci nie będzie, to dla nich nie będzie to opłacalne i ona samoistnie 

wygaśnie. Dobrze, żeby te dzieci wróciły do naszej szkoły, bo i tak koszty stałe nie wzrosną, 

a subwencja wróci tutaj. 

Na tym zakończono dyskusję. 

Wiceprzewodniczący KO Janusz Milewski poprosił o wyrażenie opinii o przedstawionej 

uchwale poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy został przyjęty  jednogłośnie  (Zał. Nr 4). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy został przyjęty  jednogłośnie  (Zał. Nr 4). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy został przyjęty  jednogłośnie  (Zał. Nr 4). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 



- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Skarg stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy został przyjęty  jednogłośnie  (Zał. Nr 4). 

Ad. 4c) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w 

Gminie Kołaki Kościelne na rok szkolny 2020/2021 omówiła Pani Hanna Dąbrowska – 

inspektor UG. Wyjaśniła, że 3 grudnia 2019 r. wszedł w życie nowy przepis Prawa 

Oświatowego. Zgodnie z tym przepisem średnią cenę jednostki paliwa w gminie określa na 

każdy rok szkolny rada gminy. Przepis ten określa też zasady dokonywania zwrotu kosztów 

przewozu dzieci, młodzieży i uczniów niepełnosprawnych w sytuacji, gdy przewóz ten 

dokonują rodzice do szkoły lub ośrodka szkolno-wychowawczego. Do wyliczenia średniej 

ceny jednostki paliwa w gminie Kołaki Kościelne na rok szkolny 2020/2021 przyjęto średnie 

ceny paliw z gminy Kołaki: gazu, oleju napędowego i benzyny z ostatnich trzech miesięcy 

poprzedzających podjęcie uchwały. W związku z tym konieczne jest podjęcie uchwały 

określającej średnią cenę paliw. Średnie ceny na podstawie zebranych informacji z terenu 

gminy wynoszą: olej napędowy – 5,14 zł za litr, benzyna – 5 zł i gaz 2,40 za litr, co zawarte 

jest w projekcie uchwały. 

Członkowie komisji nie mieli uwag, więc Wiceprzewodniczący KO Janusz Milewski poprosił 

o wyrażenie opinii przez poszczególne komisje o przedstawionej uchwale poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty stwierdził, że projekt uchwały w sprawie określenia 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kołaki Kościelne na rok szkolny 2020/2021  został 

przyjęty  jednogłośnie  (Zał. Nr 5). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że projekt uchwały w sprawie określenia 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kołaki Kościelne na rok szkolny 2020/2021  został 

przyjęty  jednogłośnie  (Zał. Nr 5). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej stwierdził, że projekt uchwały w sprawie określenia 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kołaki Kościelne na rok szkolny 2020/2021  został 

przyjęty  jednogłośnie  (Zał. Nr 5). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Skarg stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie określenia średniej 

ceny jednostki paliwa w Gminie Kołaki Kościelne na rok szkolny 2020/2021  został przyjęty  

jednogłośnie  (Zał. Nr 5). 



 

Ad. 4d) 

W tym punkcie Wójt Gminy omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Rady 

Gminy Kołaki Kościelne w sprawie propozycji uczczenia 100 rocznicy Bitwy Warszawskiej 

1920 poprzez nadanie drodze ekspresowej S8 nazwy „Aleja Bohaterów Bitwy Warszawskiej 

1920” na terenie Gminy Kołaki Kościelne. Wyjaśnił, że Burmistrz Radzymina wystąpił, żeby 

z okazji 100 rocznicy Bitwy Warszawskiej z 1920 r. drogę ekspresową S8 nazwać imieniem 

„Aleja Bohaterów Bitwy Warszawskiej 1920”. Burmistrz Radzymina wystąpił do wszystkich 

wójtów, burmistrzów, prezydentów miast przez których tereny przebiega droga krajowa S8. 

Wszystkie rady gmin podejmują taką uchwałę i proponuję przyłączyć się do tej akcji. Jest to 

szlachetna akcja, upamiętniająca Bitwę Warszawską z 1920 r. Nasza uchwała dotyczy 

odcinka, który przebiega przez teren gminy. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc Wiceprzewodniczący KO Janusz Milewski 

poprosił o wyrażenie opinii przez poszczególne komisje o przedstawionej uchwale poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty stwierdził, że projekt uchwały w sprawie propozycji 

uczczenia 100 rocznicy Bitwy Warszawskiej 1920 poprzez nadanie drodze ekspresowej S8 

nazwy „Aleja Bohaterów Bitwy Warszawskiej 1920” na terenie Gminy Kołaki Kościelne 

został przyjęty  jednogłośnie  (Zał. Nr 6). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że projekt uchwały w sprawie propozycji 

uczczenia 100 rocznicy Bitwy Warszawskiej 1920 poprzez nadanie drodze ekspresowej S8 

nazwy „Aleja Bohaterów Bitwy Warszawskiej 1920” na terenie Gminy Kołaki Kościelne 

został przyjęty  jednogłośnie  (Zał. Nr 6). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej stwierdził, że projekt uchwały w sprawie propozycji 

uczczenia 100 rocznicy Bitwy Warszawskiej 1920 poprzez nadanie drodze ekspresowej S8 

nazwy „Aleja Bohaterów Bitwy Warszawskiej 1920” na terenie Gminy Kołaki Kościelne 

został przyjęty  jednogłośnie  (Zał. Nr 6). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Skarg stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie propozycji 

uczczenia 100 rocznicy Bitwy Warszawskiej 1920 poprzez nadanie drodze ekspresowej S8 

nazwy „Aleja Bohaterów Bitwy Warszawskiej 1920” na terenie Gminy Kołaki Kościelne 

został przyjęty  jednogłośnie  (Zał. Nr 6). 

Ad. 5) 
Na wstępie Sekretarz Gminy Pani Danuta Niewińska wyjaśniła, że w ubiegłym roku 

wprowadzono zmiany w ustawie o samorządzie gminnym i po raz pierwszy przygotowywano 



raport o stanie gminy. Przedstawia się go przed udzieleniem absolutorium. Raport został 

przedłożony radnym do 31 maja oraz umieszczony został na stronie internetowej gminy. 

Przed podjęciem uchwały o wotum zaufania, rada przeprowadza debatę. W debacie głos może 

zabrać każdy mieszkaniec (maksymalnie 15 osób), poparty podpisami 20 osób, po zgłoszeniu 

przewodniczącemu rady gminy. Raport obejmuje sprawozdanie z działalności gminy, przede 

wszystkim z realizacji programów, polityk, strategii, uchwał. Jest to powtórzenie kolejny raz 

sprawozdań, które są sporządzane po zakończeniu roku. Otrzymaliście Państwo taki raport za 

2019 rok, czy są jakieś pytania? 

Członkowie komisji nie wnieśli pytań, więc Wiceprzewodniczący KO Janusz Milewski 

poprosił o wyrażenie opinii przez poszczególne komisje o przedstawionym raporcie o stanie 

gminy za 2019 rok  poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty stwierdził, że raport o stanie gminy za 2019 rok został 

przyjęty  jednogłośnie  i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. 

Nr 7). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że raport o stanie gminy za 2019 rok został 

przyjęty  jednogłośnie  i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. 

Nr 7). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej stwierdził, że raport o stanie gminy za 2019 rok został 

przyjęty  jednogłośnie  i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. 

Nr 7). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Skarg stwierdziła, że raport o stanie gminy za 2019 rok został 

przyjęty  jednogłośnie  i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. 

Nr 7). 

Następnie komisje przygotowały projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Kołaki Kościelne wotum zaufania (Zał. Nr 8). 

Ad. 6) 
W tym punkcie sprawozdanie finansowe Gminy Kołaki Kościelne za 2019 rok  z przedstawiła 

Skarbnik Gminy Gabriela Mioduszewska (Zał. Nr 9). Następnie przedstawiła sprawozdanie 

roczne z wykonania budżetu gminy Kołaki Kościelne za 2019 rok (Zał. Nr 10), opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Kołaki Kościelne sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2019 rok (Zał. Nr 11), opinię 

Komisji Rewizyjnej o przedłożonym sprawozdaniu finansowym, sprawozdaniu z wykonania 

budżetu gminy za 2019 rok oraz informacji o stanie mienia gminy (Zał. Nr 12), wniosek o 

udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu gminy za 2019 rok 



(Zał. Nr 13), opinię RIO o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Kołaki 

Kościelne wniosku o udzielenie wójtowi absolutorium za 2019 r. (Zał. Nr 14). 

Następnie poprosiła o pytania. 

Członkowie komisji nie mieli pytań do przedstawionych sprawozdań, więc 

Wiceprzewodniczący KO Janusz Milewski poprosił o wyrażenie opinii przez poszczególne 

komisje o przedstawionych sprawozdaniach za 2019 rok  poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty stwierdził, że przedstawione sprawozdania za 2019 

rok zostały przyjęte  jednogłośnie  i postanowiono przedłożyć je na najbliższej sesji Rady 

Gminy. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że przedstawione sprawozdania za 2019 rok 

zostały przyjęte  jednogłośnie  i postanowiono przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy. 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej stwierdził, że przedstawione sprawozdania za 2019 rok 

zostały przyjęte  jednogłośnie  i postanowiono przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Skarg stwierdziła, że przedstawione sprawozdania za 2019 rok 

zostały przyjęte  jednogłośnie  i postanowiono przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Następnie komisje przygotowały projekty uchwał w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2019 rok (Zał. Nr 15) i 

w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kołaki Kościelne za rok budżetowy 2019  (Zał. Nr 

16). 

Ad. 7) 

W tym punkcie sprawozdanie za rok 2019 z wykonania uchwały Nr XIII/73/12 Rady Gminy 

Kołaki Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad nabywania, 

zbywania, zamiany i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania 

na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony przedstawił Wójt Gminy 

(Zał. Nr 17). 

Członek KOKiSS Janusz Milewski zapytał, czy gmina, rada ma wpływ na ustalenie ceny 

dzierżawy na te działki. 

Wójt – to jest ustawowo określane. 

Janusz Milewski – to niema jakiś przetargów, to ustawowo i koniec i tego się będziemy 

trzymać, czy mamy na to jakiś wpływ. 

Wójt – na pewno, to jest nasza własność, ale co z pół hektara działki, jaką cenę można 

uzyskać. 

Janusz Milewski – a jaka cena jest. Pytam się, bo u siebie też dzierżawimy. 

Wójt – są to groszowe sprawy, 5 zł średnio za ar rocznie. 



Janusz Milewski – podatek to płaci dzierżawca czy gmina płaci. 

Wójt – nie znam odpowiedzi na to pytanie, nie są to ogromne areały żebyśmy doszukiwali się 

tu jakiś zysków, być może stąd nie znam dokładnie odpowiedzi na to pytanie. 

Na tym zakończono dyskusję. 

Ad. 8) 
W tym punkcie sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2019 rok 

przedstawiła kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska (Zał. Nr 18). 

Członkowie komisji nie podjęli dyskusji. 

Ad. 9) 

W tym punkcie sprawozdanie z realizacji lokalnego programu pomocy społecznej „Program 

Aktywności Lokalnej dla Gminy Kołaki Kościelne” za 2019 rok przedstawiła kierownik OPS 

Pani Dorota Bogdańska (Zał. Nr 19). 

Członkowie komisji nie podjęli dyskusji. 

Ad. 10) 

W tym punkcie sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach 

Kościelnych za 2019 rok przedstawiła kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska (Zał. Nr 20). 

Członkowie komisji nie podjęli dyskusji. 

Ad. 11) 

W tym punkcie ocenę zasobów pomocy społecznej gminy Kołaki Kościelne przedstawił Wójt 

Gminy (Zał. Nr 21). 

Członkowie komisji nie podjęli dyskusji. 

Ad. 12) 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  w 

Kołakach Kościelnych za 2019 rok przedstawiła przewodniczący tej komisji Pan Henryk 

Rakoczy (Zał. Nr 22). 

Ad. 13) 

W tym punkcie komisje zapoznały się z analizą sytuacji pożarowej i innych zagrożeń na 

terenie Gminy Kołaki Kościelne w 2019 roku, przedłożoną przez Komendę Powiatową 

Państwowej Straży Pożarnej w Zambrowie. Do sprawy odniósł się Wójt Gminy (Zał. Nr 23).  

Ad. 14) 

Rozpatrzony wniosek w punkcie 4d. 

Ad. 15) 

W sprawach różnych Wasiulewski Krzysztof poruszył sprawę tablic informacyjnych. 

Wójt poinformował, że dostaliśmy dotację 14 tys. z projektu. 

Odnośnie zbierania folii od gospodarstw to zostanie cała zebrana, będziemy robić przetarg, 

ale jest problem taki, że nie spływają do nas oświadczenia o pomocy de minimis, kto co 

wcześniej wykorzystywał i z tym jest problem. Będziemy żądać od każdego takiego 

oświadczenia, bo musimy się z tego rozliczyć później. 

Członek KOKiSS Wiesława Klimaszewska zapytała o połączenie odcinka drogi w Gosiach 

Dużych  do Mieczk. 

Wójt Gminy – w budżecie jest zaplanowana tylko inwestycja Gosie Otole 0,5 km, a jeżeli 

chodzi o ten inny odcinek, to Rada musi podjąć uchwałę i wprowadzić do budżetu. 

Członek KOKiSS Wiesława Klimaszewska – to mam prośbę do Pana Wójta, do wszystkich 

radnych, bo radni bardzo dobrze znają tą drogę, która jeździ kilkanaście wiosek na pola i biele 

ciężkim sprzętem, prosiłabym, żeby się przychylili co do tej informacji. 

Milewski Janusz – czy jest możliwe ujęcie w tym budżecie z tego roku? 

Wójt Gminy – ten budżet jest już zamknięty. 

Skarbnik Gminy – to do projektu budżetu następnego roku. 



Wójt Gminy – może w formie interpelacji do rady i będziemy wtedy układać budżet na 

następny rok. 

Klimaszewska Wiesława – to w  tym roku ten odcinek do polania będzie w zakresie? 

Wójt Gminy – w tym roku nic nie zrobimy. W tym roku będą dopiero wnioski na następny 

rok. 

Klimaszewska Wiesława – to już się kilka lat ciągnie. 

Skarbnik Gminy – Pani przejrzy sobie budżet i będzie wiedziała, dlaczego jest tak nie inaczej. 

Gosk Leszek – miałbym prośbę o zagospodarowanie ogólniaka. 

Wójt Gminy – są plany żeby zrobić to w Saniach, w Czachach, ja bardzo chętnie do takich 

pomysłów podchodzę. Jest takich miejscowości więcej i myślę, że wszędzie dotrze chociaż 

odrobina rekreacji dla mieszkańców. 

Dłużniewski Dariusz – u nas młodzi wysypisko uprzątnęli… 

Wójt Gminy – to jest przykład godny pochwały. W lesie było wysypisko, młodzi ludzie 

wzięli się za to, z Czach jadąc do Kossak, posprzątali to wszystko, wyrównali ziemię, porobili 

bramki, altankę budują sami. Zachęcam wszystkich do takiej aktywizacji mieszkańców i 

wspólnych czynem takie rzeczy robić. 

Członek KOKiSS Janusz Podbielski zapytał o tablice informacyjne. 

Wójt Gminy – tablice są już zamówione, jak będą to straż pomoże w montowaniu i będziemy 

stawiać te tablice. 

Członek Komisji Finansów Pani Anna Kulesza zwróciła uwagę, że były obchody 95-lecia 

OSP Kołaki. Państwo radni uczestniczyli w tych uroczystościach i była deklaracja, żeby 

prezent dać dla straży w Kołakach, żeby może z komisji czy z sesji dołożyć. Ten prezent jest 

drogi ok. 6 tys. 

Wójt Gminy – wystąpiliśmy teraz z wnioskiem do Marszałka, i chyba ok. 20 tys. dla Kołak 

jest. Złożyliśmy też w KRUS w centrali w Warszawie 3 projekty na łączna kwotę 60 tys. po 

20 tys. na każdą jednostkę. Gminy nie stać, żeby na chwilę obecną takie pieniądze wyłożyć. 

Ad. 16) 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty podziękował i zamknął wspólne posiedzenie 

wszystkich komisji 
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